

نزع السلاح النووي والأمن البشري

الأربعاء، 19 كانون الثاني/يناير 2022

ملخص

يشارك الاتحاد البرلماني الدولي، وشبكة "برلمانيون من أجل عدم انتشار الأسلحة النووية ونزع السلاح"، ومركز جنيف للسياسة الأمنية، والمجلس العالمي للمستقبل في تنظيم ندوة عبر الإنترنت حول العمل البرلماني للحد من المخاطر النووية، والنهوض بنزع السلاح النووي.

ولقد كان العام 2021 عاماً حافلاً في ما يتعلق بالأسلحة النووية، التي شهدت تطورات وكذلك، نكسات. من جهة، أدى تدهور الحوكمة العالمية إلى تصاعد في السباق إلى الأسلحة النووية، وزيادة في نشوب النزاعات، والتوترات بين البلدان المساحة نووياً، وانهيار بعض الاتفاقات الرئيسية للحد من الأسلحة مثل معاهدة القوى النووية المتوسطة المدى. من جهة أخرى، دخلت معاهدة حظر الأسلحة النووية حيز التنفيذ في كانون الثاني/يناير 2021 لـ53 بلداً التي صادقت عليها، وفي حزيران/يونيو اجتمع رئيس الولايات المتحدة، والرئيس الروسي للجلسة الأولى بشأن الحوار حول الاستقرار الاستراتيجي المتجدد. تجذب المناطق الإقليمية الخالية من الأسلحة النووية، التي تعتبر أساسية لنجاح أنظمة نزع الأسلحة، وعدم انتشارها، المزيد من البلدان أكثر من أي وقت مضى، ويجري تحديد تأسيس منطقة ماثلة خالية من الأسلحة النووية في الشرق الأوسط.

ويبدو أن العام المقبل 2022 سيوفر فرصة لإحراز تقدم ملموس في الجهود العالمية نحو عدم الانتشار، ونزع السلاح النووي، والاستخدام السلمي للطاقة النووية، بدءاً من تنظيم مؤتمر استعراضي طال انتظاره لمعاهدة حظر الأسلحة النووية في أوائل كانون الثاني/يناير بعد فترات تأخير بسبب جائحة كوفيد-19، وذلك ضمن جملة من الأمور الأخرى.

واستناداً إلى التوصيات الواردة في المنشور [تأمين مستقبلنا المشترك](#)، ستستفيد هذه الندوة عبر الإنترنت من التطورات الأخيرة، لا سيما من خلال تناول التقدم المحرز في المؤتمر الاستعراضي لمعاهدة حظر الأسلحة النووية (04 – 28 كانون الثاني/يناير 2022)، لتقييم الأدوار والفرص التي يتمتع بها البرلمانيون في تعزيز نزع السلاح النووي.



وستعقد الندوة عبر الإنترنت على جلستين لتناسب المشاركين في مناطق زمنية مختلفة. وفي حين أن الجلسة أ ستكون باللغة الإنجليزية فحسب، فإن لغات العمل في الجلسة ب ستكون الإنجليزية والفرنسية. ستعقد الجلسات على منصة زوم Zoom.

رابطا التسجيل:

19 كانون الثاني/يناير، الجلسة 1: توقيت مناسب للمشاركين من آسيا/المحيط الهادئ: من الساعة 07:00-08:30 بتوقيت وسط أوروبا (باللغة الإنجليزية):

https://us02web.zoom.us/meeting/register/tZMsdemtqD0pHNxbvwO80oAMXoeut_3QVr81

(مرفق رقم 1)

19 كانون الثاني/يناير، الجلسة 2: توقيت مناسب للمشاركين من الأمريكيتين/أوروبا/إفريقيا: (باللغتين الإنجليزية، والفرنسية):

<https://us02web.zoom.us/meeting/register/tZlqf-2vrD8rGNalcW8aZoSPfyRLagLTF24C>

(مرفق رقم 2)





Inter-Parliamentary Union

For democracy. For everyone.



نزع السلاح النووي والأمن البشري

الأربعاء، 19 كانون الثاني/يناير 2022

مرفق رقم 1

رابط التسجيل في الجلسة 1



التسجيل في الندوة عبر الإنترنت



الموضوع

نزع السلاح النووي والأمن البشري: جلسة آسيا/المحيط الهادئ

الوصف

نزع السلاح النووي والأمن البشري: الحد من المخاطر النووية، والنهوض بنزع السلاح النووي لحماية مستقبلنا المشترك.

فعالية منظمة بالشراكة ما بين الاتحاد البرلماني الدولي، ومركز جنيف للسياسة الأمنية، وشبكة "برلمانيون من أجل عدم انتشار الأسلحة النووية ونزع السلاح"، والمجلس العالمي للمستقبل

الجلسة 1: توقيت مناسب للمشاركين من آسيا والمحيط الهادئ (متاحة أيضاً للمشاركين من مناطق أخرى).

وتعتبر هذه الجلسة الفعالية البرلمانية الدولية الثالثة متابعة لإصدار تأمين مستقبلنا المشترك: دليل للإجراءات البرلمانية المتعلقة بنزع السلاح للأمن والتنمية المستدامة.

الوقت

19 كانون الثاني/يناير 2022، الساعة 07:00 بتوقيت أمستردام، وبرلين، وروما،

وستوكهولم، وفيينا

*معلومات مطلوبة

الشهرة*

الاسم*

تأكيد البريد الإلكتروني*

البريد الإلكتروني*

المنظمة*

البلد/المنطقة*

المنصب*



يرجى تحديد ما إذا كنت: *

- برلمانياً
- مسؤولاً أو مستشاراً برلمانياً
- ممثلاً لمنظمة برلمانية
- خبيراً أكاديمياً و/أو في نزع سلاح
- ممثلاً لمنظمة مجتمع مدني
- مسؤولاً في الحكومة أو في الأمم المتحدة

الأسئلة والتعليقات

ستتم مشاركة المعلومات التي تقدموها عند التسجيل مع **صاحب الحساب**، والمضيف، ويمكن استخدامها ومشاركتها وفقاً لشروط وسياسة الخصوصية.

تسجيل





Inter-Parliamentary Union

For democracy. For everyone.



نزع السلاح النووي والأمن البشري

الأربعاء، 19 كانون الثاني/يناير 2022

مرفق رقم 2

رابط التسجيل في الجلسة 2



التسجيل في الندوة عبر الإنترنت



الموضوع

نزع السلاح النووي والأمن البشري

الوصف

نزع السلاح النووي والأمن البشري: الحد من المخاطر النووية، والنهوض بنزع السلاح النووي لحماية مستقبلنا المشترك.

فعالية منظمة بالشراكة ما بين الاتحاد البرلماني الدولي، ومركز جنيف للسياسة الأمنية، وشبكة "برلمانيون من أجل عدم انتشار الأسلحة النووية ونزع السلاح"، والمجلس العالمي للمستقبل

الجلسة 2: توقيت مناسب للمشاركين من الأمريكيتين/أوروبا/إفريقيا/الشرق الأوسط (متاحة أيضاً للمشاركين من مناطق أخرى).

وتعتبر هذه الجلسة الفعالية البرلمانية الدولية الثالثة متابعة لإصدار تأمين مستقبلنا المشترك: دليل للإجراءات البرلمانية المتعلقة بنزع السلاح للأمن والتنمية المستدامة.

الوقت

19 كانون الثاني/يناير 2022، الساعة 16:30 بتوقيت أمستردام، وبرلين، وروما،

وستوكهولم، وفيينا

*معلومات مطلوبة

الشهرة*

الاسم*

تأكيد البريد الإلكتروني*

البريد الإلكتروني*

المنظمة*

البلد/المنطقة*

المنصب*



يرجى تحديد ما إذا كنت: *

- برلمانياً (حالياً أو سابقاً)
- مسؤولاً أو مستشاراً برلمانياً
- ممثلاً لمنظمة برلمانية
- خبيراً أكاديمياً و/أو في نزع سلاح
- ممثلاً لمنظمة مجتمع مدني
- مسؤولاً في الحكومة أو في الأمم المتحدة

يرجى تحديد لغتكم المفضلة: *

- الإنجليزية
- الفرنسية
- الإسبانية

الأسئلة والتعليقات

ستتم مشاركة المعلومات التي تقدموها عند التسجيل مع صاحب الحساب، والمضيف، ويمكن استخدامها ومشاركتها وفقاً لشروط وسياسة الخصوصية.

تسجيل



Nuclear disarmament and human security

Wednesday, 19 January 2022

Summary

The Inter-Parliamentary Union, Parliamentarians for Nuclear Non-proliferation and Disarmament (PNND), the Geneva Centre for Security Policy (GCSP) and the World Future Council (WFC) are co-organizing a webinar on Parliamentary action to reduce nuclear risks and advance nuclear disarmament.

2021 has been a busy year with regard to nuclear weapons with both advances and setbacks. On the one hand, an erosion of global governance led to an escalation of the nuclear arms race, an increase in conflicts and tensions between nuclear-armed countries, and the collapse of some key arms control agreements such as the Intermediate Nuclear Forces Treaty. On the other hand, the Treaty on the Prohibition of Nuclear Weapons (TPNW) entered into force in January 2021 for the 53 countries which had ratified it and in June the US and Russian Presidents met for the first session of a renewed Strategic Stability Dialogue. Regional nuclear-weapon-free zones, which are crucial to the success of disarmament and non-proliferation regimes, are attracting more countries than ever and the establishment of such a nuclear-weapon-free zone in the Middle East is being rejuvenated.

The upcoming year of 2022 seems to provide the world an opportunity to make meaningful progress in global efforts towards non-proliferation, nuclear disarmament, and the peaceful uses of nuclear energy, starting with, among others, the organisation of the long due review conference of the Treaty on the Non-Proliferation of Nuclear Weapons (NPT) in early January after delays due to the Covid-19 Pandemic.

Leaning on recommendations made in the publication [Assuring our Common Future](#), this webinar will make use of the recent developments, notably by addressing the progress of the NPT review conference (4-28 January 2022), to assess the roles and opportunities that parliamentarians have in promoting nuclear disarmament.

The webinar will take place in two sittings to suit participants in different time zones. While sitting A will be in English only, the working languages of Sitting B will be English and French. It will take place on Zoom.

Registration links

January 19, Session 1: Timed for Asia/Pacific 7:00-8:30 CET

(English): <https://us02web.zoom.us/meeting/register/tZMsdemtqD0pHNxbvwO80oAMXoeut3QVr81>

January 19, Session 2: Timed for the Americas/Europe/Africa: 16.30 – 18:00 CET

(English, French): <https://us02web.zoom.us/meeting/register/tZlqf-2vrD8rGNalcW8aZoSPfyRLagLTF24C>

Webinar Registration



Topic Nuclear disarmament and human security: Asia/Pacific Session

Description Nuclear disarmament and human security: Reducing nuclear risks and advancing nuclear disarmament to protect our common future.

Event co-organized by the Inter-Parliamentary Union, the Geneva Centre for Security Policy (GCSP), Parliamentarians for Nuclear Non-proliferation and Disarmament (PNND) and the World Future Council

Session 1: Timed for participants from Asia and Pacific. (Also open to participants from other regions).

This is the third international parliamentary event in follow-up to the publication of Assuring our Common Future: a parliamentary guide to disarmament for security and sustainable development.

Time Jan 19, 2022 07:00 AM in [Amsterdam](#), [Berlin](#), [Rome](#), [Stockholm](#), [Vienna](#)

* Required information

First Name *

Last Name *

Email Address *

Confirm Email Address *

Country/Region *

Organization *

Job Title *

Please indicate whether you are a: *

- Member of Parliament
- Parliamentary official or adviser
- Representative of a parliamentary organization
- Academic and/or disarmament expert
- Representative of a civil society organization
- Government or UN official

Questions & Comments

Information you provide when registering will be shared with the [account owner](#) and host and can be used and shared by them in accordance with their Terms and Privacy Policy.

Register

Webinar Registration



Topic Nuclear disarmament and human security

Description Nuclear disarmament and human security: Reducing nuclear risks and advancing nuclear disarmament to protect our common future.

Event co-organized by the Inter-Parliamentary Union, the Geneva Centre for Security Policy (GCSP), Parliamentarians for Nuclear Non-proliferation and Disarmament (PNND) and the World Future Council

Session 2: Timed for participants from the Americas/Europe/Africa/Middle East. (Also open to participants from other regions).

This is the third international parliamentary event in follow-up to the publication of Assuring our Common Future: a parliamentary guide to disarmament for security and sustainable development.

Time Jan 19, 2022 04:30 PM in [Amsterdam](#), [Berlin](#), [Rome](#), [Stockholm](#), [Vienna](#)

* Required information

First Name *

Last Name *

Email Address *

Confirm Email Address *

Country/Region *

Organization *

Job Title *

Please indicate whether you are a: *

- Member of Parliament (current or former)
- Parliamentary official or adviser
- Representative of a parliamentary organization
- Academic and/or disarmament expert
- Representative of a civil society organization
- Government or UN official

Please indicate your preferred language *

- English
- French
- Spanish

Questions & Comments

Information you provide when registering will be shared with the [account owner](#) and host and can be used and shared by them in accordance with their Terms and Privacy Policy.

Register